



各位家長：

青少年護齒共同治理先導計劃

衛生署將於 2025 年 3 月 20 日推出「青少年護齒共同治理先導計劃」(先導計劃)，透過政府資助及市民共付形式，鼓勵青少年使用私營界別牙科檢查服務，建立定期接受口腔檢查的良好習慣。先導計劃旨在銜接學童牙科保健服務，透過資助青少年使用牙科檢查服務的部分費用，協助他們與私營界別的註冊牙醫建立夥伴關係，往後維持定期檢查牙齒，成為終身習慣。

參加先導計劃的青少年須介乎 13 至 17 歲(或將於申請參與先導計劃的年度內年滿 13 歲)、持有有效香港身份證及已登記加入「醫健通」。合資格青少年可於每個公曆年內接受一次資助服務，政府會就每次服務向牙醫提供 200 元資助，而參加者須自行支付所選牙醫參加先導計劃時所釐定的共付額。政府就每次資助服務建議的共付額為 200 元。

先導計劃的資助牙科服務範圍包括：1. 口腔檢查；2. 口腔健康風險評估；3. 洗牙；4. 個人口腔護理建議；5. 按牙患風險評估結果提供牙面氟化物劑治療；及 6. 口腔檢查結果報告。

由三月六日起，參與計劃的牙醫名單會上載至先導計劃專頁，家長可在選擇牙醫後自行聯絡相關診所，並預約於三月二十日或以後接受資助服務。為提高先導計劃下相關牙科服務收費的透明度，載於專頁的牙醫名單除註明牙醫釐定的共付額，也會列出在先導計劃下提供 X 光檢查、補牙及脫牙的收費。

歡迎瀏覽先導計劃專頁

(https://www.communitydental.gov.hk/tc/pdcc/dentist_search.html) 或掃描下方二維碼
搜尋參與計劃的牙醫。如有任何疑問，請透過電郵(am3_cds@dh.gov.hk)與衛生署聯繫。



校長 黃嘉明謹啟

二零二五年三月十二日

香港鄧鏡波書院 2024-2025 年度
回條 (Sch 24-25/42)

茲收到 貴校有關衛生署「青少年護齒共同治理先導計劃」通告，有關詳情經已知悉。

學生姓名： _____ 班別： _____ 學號： _____

日期： _____ 家長或監護人簽署： _____

請於 **3月18日** 或之前簽妥電子通告。



Dear Parents,

Primary Dental Co-care Pilot Scheme for Adolescents

We would like inform you that the Primary Dental Co-care Pilot Scheme for Adolescents (PDCC) will be launched by the Department of Health on 20 March 2025. By providing Government subsidies with co-payment arrangements, the PDCC incentivises adolescents to seek dental check-ups at private dental clinics and establish regular oral check-up habits.

The PDCC serves as an interface with the School Dental Care Service by providing partial subsidies for dental check-up services for adolescents to foster their long-term partnership with registered dentists in the private sector and enable them to build a life-long habit of regular dental check-ups.

Adolescents from age 13 to 17 (or will reach the age of 13 in the calendar year when applying to join the PDCC) holding a valid Hong Kong Identity Card and have enrolled in the Electronic Health Record Sharing System (eHealth) are eligible to join the PDCC. Participants can receive subsidised services once every calendar year. While the Government will provide an annual subsidy of \$200, participants have to pay a co-payment fee as charged by the dentists of their choice after receiving the subsidized services. The amount of co-payment recommended by the Government is \$200. The scope of subsidised services includes: Dental check-up; Oral health risk assessment; Dental scaling; Personalised self-care advice on oral care; Fluoride application as risk-based follow-up; and Check-up report.

You are cordially invited to join the PDCC. Starting from 6 March 2025, a list of participating dentists will be uploaded to the PDCC webpage. You can contact the relevant clinic and make an appointment after finding a dentist of your choice and receive the subsidised services on or after 20 March.

In order to promote the transparency of related dental service charges under the PDCC, other than the co-payment fee, the dentists list on the PDCC webpage will also show the fees for X-ray examinations, tooth fillings and tooth extractions as charged by the dentists, for your reference and choice. Please feel free to visit the PDCC webpage :

(https://www.communitydental.gov.hk/en/pdcc/dentist_search.html) or scan the QR code below to search a participating dentist. Should you have any enquiry, please contact the Department of Health via email at: am3_cds@dh.gov.hk



Yours faithfully,
Ms. Wong Ka Ming Principal
12th March 2025

----- ✂ ----- ✂ ----- ✂ -----
Reply Slip

I have read and acknowledge the letter about the (Sch 24-25/42) “**Primary Dental Co-care Pilot Scheme for Adolescents**”.

Name : _____ Class : _____ Class number : _____

Parent’s Signature

Date : _____

Please sign the eNotice on or before 18th March 2025 (Tuesday).